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BROI.0012.8.2.2020 

 

Protokół nr 11/20 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 3 czerwca 2020  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 3  czerwca  2020  roku o godzinie 14:02 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Pani Ewa Kończyńska dokonała otwarcia obrad Komisji, powitała wszystkich 

członków Komisji i zaproszonych gości Panią Bożenę Stępniewską, - Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy we Włocławku, Panią Agnieszkę Łobodę – Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Pana Sławomira Paździerskiego – Dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

  

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdziła, że w obradach uczestniczy 5 

osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, zatem 

obrady są prawomocne. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformowała, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad, który przedstawiał się 

następująco: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr  10/20 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

12 lutego 2020 r. 

5. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok.  

6. Informacja o funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

7. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019.  

8. Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2019 roku.   

9. Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 

2020 rok w porównaniu do 2019 roku.   

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi? 
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Przewodniczący Komisji na prośbę Pani Dyrektor PUP we Włocławku zwróciła się z prośbą do 

członków Komisji o zmianę porządku polegającą na przesunięciu punktu 7 „Sprawozdanie 

 z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019” w miejsce dotychczasowego punktu 5 „Ocena 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok” i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że Komisja 

Zdrowia i Spraw Społecznych postanowiła o zmianie  porządku obrad komisji polegającej na 

przesunięciu punktu 7  „Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019” na miejsce 

punktu 5, bezpośrednio po punkcie  4 w brzmieniu:” Przyjęcie protokołu nr  10/20 z posiedzenia 

Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 12 lutego 2020 r.” Dotychczasowy punkt 5 „Ocena 

sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok” będzie punktem 6, natomiast dotychczasowy  

punkt 6 „Informacja o funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku” będzie punktem 7.  

Przewodnicząca Komisji zapytałam członków Komisji, czy mają jakieś uwagi do porządku obrad. 

Wobec braku uwag Przewodnicząca Komisji  odczytała zmieniony porządek obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr  10/20 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

12 lutego 2020 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019.  

6. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok.  

7. Informacja o funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

8. Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2019 roku.   

9. Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 

2020 rok w porównaniu do 2019 roku.   

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 10/20 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych  

z dnia 12 lutego 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji został sporządzony 

protokół nr 10/20 z dnia 12 lutego 2020 r., który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony 

Informacji. Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi do sporządzanego 

protokołu? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, kto jest za 

przyjęciem protokołu i przeprowadziła procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 



3 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że protokół nr 

10/20 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 12  lutego 2020 r. został przyjęty.  

 

 

5. Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019.  

 

Przewodniczący Komisji poinformowała członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019. Przewodniczący Komisji poprosiła Panią 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku -  Bożenę Stępniewską o przedstawienie 

tematu. 

 Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że jeśli PUP we Włocławku to w 2019 r. 

realizował kilka programów, z tego 2 programu unijne: PO WER Aktywizacja osób młodych 

pozostających bez pracy we Włocławku i powiecie włocławskim IV oraz RPO WKP Wsparcie 

aktywności zawodowej osób bezrobotnych we Włocławku i powiecie włocławskim IV. W tych 

programach unijnych bezrobotni korzystali ze staży, szkoleń, dotacji, doposażenia, prac 

interwencyjnych i studiów podyplomowych. Osoby bezrobotni do 31 roku życia korzystali z bonu 

na zasiedlenie w wysokości 8 000 zł. Te dwa programy się różniły. Jeśli chodzi o program POWER 

to zostało nim objętych 1028  osób, wydano 6936 000 zł. Jeśli chodzi o program RPO to objętych 

zostało 804 osoby, a później wydatkowano 6 846 zł. Realizowano rożnego rodzaju programy. Jak 

np. program specjalny ocalić od zapomnienia 3. Byli to bezrobotni z Gminy Lubraniec. 

Realizowano dwa odrębne programy z rezerwy ministra są to programy dotyczące robót 

publicznych. Wydano na te programy 743 000 zł, realizowano program aktywna mama, aktywny 

tato. W szkoleniach dla bezrobotnych wzięło udział tylko 5 osób. Ten program zaczął się dopiero 

pod koniec 2019 r. Z Funduszu pracy objęto 4 273 osoby z powiatu ziemskiego 2 497,  z powiatu 

grodzkiego 1776. Tak duża różnica wynika głównie z tego, że roboty publiczne organizowane są 

szczególnie w powiecie ziemskim, prace społeczno - użyteczne i zwrot kosztów zakwaterowania i 

dojazdu. Były to dotacje, szkolenia, przygotowanie zawodowe, studia podyplomowe, staże, 

doposażenie stanowisk pracy, prace interwencyjne, roboty publiczne, bon na zasiedlenie, prace 

społeczno-użyteczne, zwrot kosztów zakwaterowania, dojazdu kosztów opieki nad dzieckiem.  

Radny Roman Tomaszewski zapytał na jakim poziomie jest obecnie stopa bezrobocia w powiecie 

włocławskim? Jak to się ma do poprzednich miesięcy przez wybuchem epidemii? 

Dyrektor PUP we Włocławku odpowiedziała, że kwietniu bezrobocie 14,8% a miasto 9,7%. Stopa 

bezrobocie wzrosła zarówno w woj. jak i  całym kraju. PUP we Włocławku obecnie udziela 

pożyczek mikroprzedsiębiorcom, samozatrudnionym i tym zatrudniających do 9 osób. Takich 

wniosków o pożyczki wpłynęło  na wczoraj 7126 i wypłacono na te pożyczki dla tych 

przedsiębiorców 33 425 000 zł. Refundowane jest również dofinansowanie wynagrodzeń firmom 

zatrudniających do 249. Wpłynęło 630 wniosków. Na razie wypłacono 5 mln zł. Więcej wpłynęło 

pożyczek niż dofinansowania. Jeśli chodzi o jednoosobowe firmy to złożono 764 wnioski, 

wypłacono 1 422 000 zł.  Dziennie przechodzi około 300 przelewów.  

Przewodniczący Komisji zapytała Pana Dyrektora SPZPS we Włocławku, czy ubiegał się o 

dofinansowanie z PUP we Włocławku dla swoich pracowników? 

Dyrektor SPZPS we Włocławku odpowiedział, że  jeśli chodzi o dofinansowanie to z PUP we 

Włocławku to jednostce takie dofinansowanie się nie należy, ponieważ jednostek nie jest 

przedsiębiorstwem. Dyrektor występował do Wojewódzkiego Urzędu Pracy o takie 

dofinansowanie, ale również jednostka nie otrzymała takiego dofinansowania bo jednostka nie jest 

przedsiębiorcom. Jednostka jest poza jakąkolwiek tarczą.  

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są jakieś pytania do przedłożonego sprawozdania? Wobec 

braku uwag do sprawozdania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja przyjęła 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
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Powiecie Włocławskim na lata 2016-2025 w roku 2019, które stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

 

6. Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok.  

 

Przewodniczący Komisji poinformowała członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Ocenę sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok i poprosiła o zabranie głosu Pana Dyrektora 

Samodzielnego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok 

została sporządzona na podstawie sprawozdania finansowego za rok poprzedni oraz prognozy 

ekonomiczno-finansowe na następne 3 lata. SPZPS we Włocławku w 2019 roku realizował 

zasadniczy cel jakim jest gotowość i przyjęcie pacjentów oraz zapewnienie im wykwalifikowanej 

opieki medycznej. SPZPS we Włocławku uzyskał wynik finansowy dodatni w wysokości 8 665,95 

zł. W tym miejscu należy zależy zaznaczyć, że głównym źródłem przychodów stanowią środki 

finansowe z NFZ. Pozostałe środki pochodzą z usług diagnostycznych, wynajmu dzierżawy i jak 

również sterylizacji. Analiza sytuacji ekonomiczno-finansowej  za 2019 r. została przeprowadzona 

w oparciu o analizę wskaźnikową z której wynika wyraźnie, że wskaźnik zyskowności, który 

wyniósł 0.06%. Płynność została zachowana, czyli na bieżąco były realizowane zobowiązania. 

Efektywność wskazuje, że zarządzenie majątkiem odbywa się w sposób prawidłowy wskaźnik 

zadłużenia wskazuje, że nie ma zadłużeń, ponieważ na bieżąco realizowane są zobowiązania. 

Stosunek należności do zobowiązań jest właściwy co powoduje, że na bieżąco może być 

realizowane. Wskaźniki przedstawione w raporcie potwierdzają dobrą sytuację finansową w 2019 r. 

Jeśli są pytania szczegółowe to dyrektor udzieli odpowiedzi. 

Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusje. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji kto jest za 

pozytywnym zaopiniowaniem Oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok i przeprowadziła 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała Ocenę sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok 

Ocena sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku za 2019 rok stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

7. Informacja o funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 

 

Przewodniczący Komisji poinformowała członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Informację o funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku i poprosiła o zabranie głosu Pana Dyrektora 

Samodzielnego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że obecna sytuacja jednostki jest dosyć trudna. 

Jest to związane głównie z pandemią koronawirusa. Do końca maja były zawieszone usługi 

rehabilitacyjne, ambulatoryjne jak i ORDDN, ośrodek psychiatryczny zgodnie z zalecaniami 

Marszałka Województwa Kuj.-Pom. W czasie pandemii jednostka funkcjonowała na zasadzie 

teleporad i przyjmowała pacjentów  nagłych sytuacjach. W tej chwili na dzień dzisiejszy 
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wszystkie poradnie funkcjonują w systemie otwartym, nie mniej jednak ilość dostępności 

pacjentów do poszczególnych poradni jest ograniczona poprzez umówienie pacjentów na 

konkretną godzinę. To wiąże się również z tym, że w trakcie przyjęcia pacjent musi wypełnić tzw. 

ankietę, wywiad dotyczący czy miał do czynienia z chorobą lub osoba chorą, badana jest 

temperatura, następnie pielęgniarka zaprowadza pacjenta do lekarza. To powoduje w tym czasie 

przed pandemią w czasie godziny było przyjmowanych 6 pacjentów, a w tej chwili 

przyjmowanych jest tylko 2. Drugim elementem utrudniającym wykonanie kontraktu jest to, że 

pacjenci boja się przychodzić do poradni. W miesiącu kwietniu jednostka poniosła stratę  

w wysokości 764 000 zł. W kwietniu jednostka wystąpiła do Wojewódzkiego Urzędu Pracy  

o dotacje w związku z tarczą 2, ale jednostka nie otrzymała dofinansowania. Jednostka dalej czyni 

starania, aby uzyskać wsparcie finansowe. Na dzień dzisiejszy jednostka bez pomocy z NFZ lub 

jednostek zewnętrznych nie będzie w stanie pokryć tej straty. Przyjmowano miesięcznie około 20 

tys. pacjentów w tej chwili przyjmowane jest około 6 000 pacjentów. Z informacji NFZ wynika, 

że to co nie zostanie wykonane to jednostka będzie musiała zwrócić pieniądze lub nadrobić. Na 

dzień dzisiejszy jednostka otrzymała kwotę zaliczki w wysokości 1 151 000 zł. Dyrektor ma 

nadzieje, że NFZ zwiększy stawkę za każdą procedurę wykonawczą. Do dnia kiedy nie będzie 

ogłoszenia zakończenia pandemii, jednostka będzie starał się utrzymywać ten stan przyjęcia 

monitorowanego wszystkich pacjentów, aby nie doszło do kolejnego wybuchu choroby. Poradnie 

maja bardzo małe poczekalnie. Niektóre korytarze to kilka m
2
. W Budynku B znajduje się 6 

poradni i wpuszczenie pacjentów jednorazowo będzie niewłaściwe. Dyrektor zamierza po 

konsultacji z lekarzami do 1 lipca  umożliwić dostęp pacjentów do lekarzy. Wszystko się okaże, 

co będzie się działo w kraju  najbliższych dniach. W kwietniu wystawiono rachunki za 300 000 zł. 

w maju 550 000 zł. Łączny kontrakt z NFZ to jest 1 200 000 zł. Widać jaka jest część, której 

jednostka nie jest w stanie zrealizować. Wiele pracowników i lekarzy się stara. Jeśli nie będzie 

dopływu skierowań z podstawowej opieki zdrowotnej jednostka nie będzie mogła tego 

zrealizować. Dla przykładu w dniu wczorajszym od godz. 13 nie było pacjentów, którzy chcieliby 

wykonać zdjęcie RTG. To jest trudna sytuacja. Jednostka zatrudnia 172 osoby, 80 lekarzy. Jest to 

duża grupa ludzi. Pracownicy są w gotowości, a nie ma z tego pieniędzy na dzień dzisiejszy tak 

wygląda sytuacja.  

Przewodniczący Komisji powiedziała, że choroba może odpuścić w miesiącach: czerwiec, 

sierpień, a od września uderzyć z podwójną siła. Może trzeba będzie pomyśleć o restrukturyzacji 

zakładu.  

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że restrukturyzacja jest skomplikowanym 

procesem. W  trakcie pandemii zastosowano to co się dało. Ograniczono wynagrodzenia do 4/5. 

Część pracowników było na postojowym. Od 7 maja uruchomiono to co było zawieszone. 

Pracownicy byli na zwolnieniach lekarskich na tyle na ile było to możliwe. Administracja w tym 

czasie też pracowała w granicach konieczności. Tak naprawdę brakuje pieniędzy z NFZ i 

pacjentów. Liczbę pracowników zawsze można zredukować. W momencie, kiedy dyrektor 

zaczynał prace w jednostce było 198 osób, w tej chwili są 172 osoby. Minął rok i nie została 

wypłacona żadna odprawa. Każdego miesiąca zastanawia się jak mądrze zredukować ilość 

pracowników. Służba zdrowia jest specyficznym miejscem pracy. Gwałtowne ruchy po stronie 

białej  spowodują, że kolejne poradnie będą zamykane. Problem jest w  skierowaniach 

 w rozliczeniu z NFZ-em, jak również pacjenci, którzy na dzień dzisiejszy boją się przychodzić do 

przychodni. W mediach pojawiały się informacje, że pacjenci bali się przychodzić do szpitali i tak 

samo pacjenci boją się przychodzić do przychodni. W woj. Kujawsko-Pomorskim mieszka ponad 

2 mln mieszkańców,  dziennie zaraża się 1-2 osoby, ale strach w głowie pozostaje. Lekarz, którzy 

są wieku 70 lat boja się przyjść do pracy natomiast młodzi lekarze pracują w szpitalu bo tam są 

bardziej potrzebni.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że jeśli jednostka będzie miała trudności finansowe to 

trzeba będzie pomyśleć o zmniejszeniu zatrudnienia. To nie jest korzystne dla  pracowników i 

pacjentów, ale będzie trzeba coś w tym kierunku zrobić.  
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Radny Roman Tomaszewski zapytał, czy pacjenci nagle ozdrowieli, czy dotychczasowi  

pacjenci SPZPS we Włocławku trafiają do innej przychodni? Czy lekarze rodzinni nie wypisują 

skierowań? Czy kieruje  do innych przychodni? 

Dyrektor SPZPS we Włocławek powiedział, że na dzień dzisiejszy z danych statystycznych 

wynika, że zakłady pogrzebowe mają mniej pracy, ponieważ umiera mniej osób. W miesiącu 

marcu SPZP we Włocławku była jedną z nielicznych jednostek, która była cały czas otwarta. 

Wiele osób boi się przychodzić do lekarzy. Pacjenci odmawiają wizyty, chcą je przekładać na 

późniejszy termin. Według dyrektora należy nauczyć się żyć z wirusem, który jest w otoczeniu.  

Przewodniczący Komisji powiedziała, że część osób nie miała potrzeby chodzenia do lekarza, 

ale chodziła z przyzwyczajenia. Media zachęcają do badań profilaktycznych i pacjenci z tego 

korzystali. Teraz unikają kontaktu z lekarzami. Wcześniej rodzice idąc do pracy posyłali do 

żłobka chore dzieci, które zarażały następne dzieci oraz innych domowników m.in.: babcie 

dziadków. W poczekalni do lekarza czekają w kolejce i zarażają następne osoby. Angina  

u starszego człowieka może spowodować nawet śmierć. W momencie, kiedy ludzie przestali się 

przemieszczać i roznosić zarazki to automatycznie przestali chorować. Dużo osób poddaje się 

operacji na zaćmę, ale często stojąc w kolejce do lekarza zaraża się innymi chorobami. Szpitale 

zarabiają na operacjach zaćmy, wymianie stawu biodrowego, czy kolanowego i namawiają 

pacjentów do tych zabiegów. Przewodniczący Komisji powiedziała, że wykonując zawód lekarza 

w ostatnim czasie udzielając teleporady pacjenci proszą o skierowania do specjalistów. Najwięcej 

zachorowań w ostatnim czasie ma miejsce w domach pomocy społecznej.  

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi do przedłożonej informacji. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdziła, że Komisja przyjęła  Informację o 

funkcjonowaniu bieżącej sytuacji finansowej Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 

Specjalistycznych we Włocławku, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   

 

8. Informacja Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych 

prowadzonych przez SPZPS we Włocławku w 2019 roku.   

 

 

Przewodniczący Komisji poinformowała członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Informację Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych prowadzonych przez 

SPZPS we Włocławku w 2019 roku i poprosiła o zabranie głosu Pana Dyrektora Samodzielnego 

Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że był to Program Profilaktyki raka piersi.  

W ramach realizacji programu wykonano 772 badania mammograficzne. Program skierowany do 

kobiet 50-69 lat. Kolejny to Program profilaktyki Raka Szyjki Macicy. Badania cytologiczne w 

przeważającej części wykonywane są przy poradzie specjalistycznej ginekologicznej, ale też przez 

położną przy realizacji programu profilaktycznego. Program kierowany do kobiet w wieku 25-59 

lat. W roku 2019 wykonano 176 takich badań. Program Profilaktyki zakażeń pneumokokowych 

wśród osób dorosłych w oparciu o szczepienia przeciwko pneumokokom w Woj. Kujawsko-

Pomorskim. Finansowany był w 50% przez woj. Kujawsko-pomorskie i 50% przez Gminę Miasto 

Włocławek. Skierowany był tylko do mieszkańców Włocławka. Program  Badań Przesiewowych 

w Kierunku Tętniaka Aorty Brzusznej – program skierowany do mężczyzn w wieku od 65-74 

roku życia palących papierosy, zamieszkałych na terenie woj. kujawsko-pomorskiego. Przebadano 

36 mężczyzn. Ostatni program to Program z zakresu profilaktyki, terapii uzależnień i 

współuzależnienia od alkoholu i innych substancji psychoaktywnych na terenie Miasta 

Włocławek obecnie zmienił swoja formułę i jest to umowa na udzielenie mieszkańcom 

Włocławka gwarantowanych świadczeń zdrowotnych z zakresu terapii uzależnienia i 

współuzależnienia od alkoholu i innych substancji psychoaktywnych. Programem było objętych 

50 osób.  

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy maja uwagi do przedłożonej 

informacji. Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdziła, że Komisja przyjęła  
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Informację Dyrektora SPZPS na temat realizacji programów profilaktycznych prowadzonych 

przez SPZPS we Włocławku w 2019 roku, która stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.   

 

9. Informacja Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  

na 2020 rok w porównaniu do 2019 roku.   

 

Przewodniczący Komisji poinformowała członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

Informację Dyrektora SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2020 rok 

w porównaniu do 2019 roku i poprosiła o zabranie głosu Pana Dyrektora Samodzielnego Zespołu 

Przychodni Specjalistycznych we Włocławku.  

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że wartość zawartej na 2020 rok umowy na 

Ambulatoryjną Opiekę Specjalistyczną w porównaniu z jej wysokością z 2019 r. jest o 5,75% 

wyższa, to kwota ok 500 tys.  zł. Umowa ta obowiązuje od 2011 roku , jest przedłużona aneksami, 

obecnie do 30 czerwca bieżącym roku NFZ zwiększył wycenę punktu w niektórych zakresach 

świadczeń np. ortopedii, okulistyce, endokrynologii, czy alergologii.  Zwiększenie to wynosi od 2 

do 5 groszy za pkt. Na poradzie podstawowej tzn. bez badań diagnostycznych jest to średnio 1 zł 

więcej. Ponadto w tym roku są dodatkowe zakresy: świadczenia ze wskazań nagłych – okulistyka 

dorośli i dzieci, chirurgia dzieci oraz ortopedia dorośli i dzieci; świadczenia pielęgniarki lub 

położnej – kardiologia, diabetologia, chirurgia, ginekologia.  Wartość umowy z NFZ na 2020 rok 

na świadczenia stomatologiczne jest taka jak w roku ubiegłym – 509 000 zł. Umowa na 

świadczenia Rehabilitacji Leczniczej obowiązuje od 10.4.2018 r. do 31.12.2022 r. na rok 2020 

kontrakt na świadczenia z tego rodzaju jest większy o 112 000 zł w porównaniu z rokiem 2019. 

Kontrakt z  zakresu profilaktyczne programy zdrowotne zawarta jest od 30.06.2022 r. świadczenia 

te finansowane są bez limitu do wykonania. Jednak jednostka nie ma lekarzy radiologów 

opisujących zdjęcia mammograficzne i najprawdopodobniej jednostka będzie zmuszona 

wypowiedzieć umowę z NFZ, ponieważ jest nierealizowana. Do ogólnej wartości umów są 

dodatkowo doliczone środki na podwyżki dla pielęgniarek i położnych. Obecnie NFZ przewidział 

je na pierwsze trzy miesiące 2020 r. jest to kwota 1 600 zł na etat plus koszty dla pracodawcy 

328,15 zł na etat.  

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi do przedłożonej informacji? 

Przewodniczący Komisji zapytała, czy duża liczba osób – pielęgniarek i lekarzy jest zatrudnionych 

na kontraktach? 

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że 172 osoby zatrudnione są na umowę o pracę, 

około 80 lekarzy jest na kontrakcie.  

Przewodniczący Komisji zaproponowała, aby w trakcie braku pacjentów to lekarze na kontraktach 

mogą wystąpić do PUP prośba o jednorazową pożyczkę i wówczas przez ten jeden miesiąc 

jednostka nie musiałaby wypłacać wynagrodzenia. Czy pracownicy z tego skorzystali? 

Dyrektor SPZPS we Włocławku poinformował, że  dyrektor nie może wystąpić do urzędu pracy, 

ponieważ nie jest pracodawcą. Jeśli chodzi o lekarzy, którzy nie wykonywali swojej pracy zostały 

 z nimi zawarte porozumienia. Otrzymali środki finansowe zryczałtowane, które muszą zwrócić  do 

końca roku. Żaden z lekarzy nie wyraził zainteresowania, aby złożyć wniosek do urzędu pracy.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdziła, że Komisja przyjęła Informacja Dyrektora 

SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2020 rok w porównaniu do 

2019 roku. 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają uwagi? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdziła, że komisja przyjęła Informację Dyrektora 

SPZPS na temat kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia  na 2020 rok w porównaniu do 

2019 roku, która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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10. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytała członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

 

11.  Zakończenie obrad. 

 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych w dniu 3 

czerwca 2020 roku o godzinie 15:00 dokonała zamknięcia obrad Komisji.     

 

                                                                                                                                                              
                                                                                                           Przewodniczący Komisji   

                                                                                                      Zdrowia i Spraw Społecznych 

                                                                                                     

                                 Ewa Kończyńska  
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Marta Grzegórska………………………….. 


